

Angewandte Demographie

Veranstaltungsnummer 7010894, Sommersemester

Entstehung und Entwicklung von Bevölkerungstheorien und deren Wirkungsmächtigkeit; Bevölkerungspolitik: Möglichkeit und Grenzen; gegenwärtige demographische Krise Europas - Schrumpfung und Alterung der Bevölkerungen: Ursachen (Geburtenrückgang), Konsequenzen und Folgen im Hinblick auf globale Fragestellungen; Migrationsprozesse und ihre Wirkungen (Zuwanderung, Verstärkung oder Abbau von Disparitäten - Ostdeutschland, internationale Entwicklungen).

Bestandteil des Seminars ist eine benotete Präsentation.

Fachliche Voraussetzung zur Teilnahme am Seminar ist die Lehrveranstaltung "Wirtschafts- und sozialgeschichtliche Aspekte der Demographie", Angebot im Wintersemester.

Applied Demography

Course number 7010894, summer semester

Emergence and development of population theories and their effectiveness; Population Policy: Possibility and Limits; Europe's current demographic crisis - shrinking and aging populations: causes (decline in fertility), consequences and consequences for global issues; Migration processes and their effects (immigration, strengthening or reducing disparities - East Germany, international developments).

Part of the seminar is a graded presentation.

The technical prerequisite for participation in the seminar is the course "Economic and Social-Historical Aspects of Demography", offered in the winter semester.